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Pamela Ek

Lähettäjä:
Lähetetty: torstai 17. maaliskuuta 2022 10.29
Vastaanottaja: Pamela Ek
Aihe: TIEDOKSI: alla oleva viestimme on kannanottomme tyhjennysvälien lyhennykseen

, joten  toimitatko sen jätelautakunnalle

SEKAJÄTEASTIAN TYHJENNYSVÄLI SÄILYTETTÄVÄ NYKYISELLÄÄN TAIKKA PUOLET PIENEMPI JÄTEASTIA
SAATAVA KÄYTTÖÖN
Missään nimessä sekajäteastian tyhjennysväliä ei nykyisestään pidä lyhentää.  Käytössämme on pienin eli 140
l  astia, ja sen  saaminen täyteen  nykymääräyksilläkään  ei  aina onnistu.   Jos tyhjennysväliä lyhennetään, pitää
vastaavasti saada ottaa käyttöön ainakin puolet pienempi jäteastia.

·

Näin järjettömät olosuhteisiin ja todellisiin tarpeisiin perustumattomat  pelkät  rahastustyhjennykset  eivät
ainakaan paranna halua jätteiden lajitteluun tai ympäristön  huomioimiseen.

Ajaako käytäntöön perustumatonta  tyhjennysvälin lyhennystä joku taho,  jonka sukulaisella,  "hyvä-veli-
porukalla" tms.  on  huomattavaa taloudellista hyötyä ajojen lisääntymisestä?

Mikä taho vaatii neljän viikon tyhjenysväliä, ja millä perusteella?   Miten aiotte korvata  puolityhjien
astioiden  kalliit tiheät tyhjennysvälit, jotka eivät perustu mihinkään todelliseen tarpeeseen,
vaan  pelkkään  rahastukseen?   Voimmeko siis ottaa puolet pienemmän jäteastian käyttöömme? Haluamme
kirjallisen vastauksen  kysymyksiimme.

TIEDOKSI:   Käytössämme on lämpökomposti

Odotamme vastausta kysymyksiimme.

Halkia 16.3.2022
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: perjantai 18. maaliskuuta 2022 7.41
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: mielipide jätehuolto määräyksestä

haluatteko kuulla mielipiteeni ko asiasta
ei se mitään kerron sen silti
en näe mitään syytä muuttaa toimivaa järjestelmää
keskushallinnollinen uusi systeemi on syvältä likakaivosta
tarpeeton uudistus jossa annetaan rajaton valta yhden toimijan kautta
josei joku vielä ymmärtänyt niin lyhyesti

E I

t 
vihti
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: perjantai 18. maaliskuuta 2022 12.54
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: HUOMAUTUKSET jätehuoltomääräyksiin

Uuteen jätehuoltomääräykseen liittyen haluan muutosta  SEKAJÄTEASTIAN TYHJENNYSVÄLIN LYHENEMISESTÄ  4
VIIKKOON (kun biojäte erilliskerätään tai kompostoidaan).

Muutosehdotus:
TYHJENNYSVÄLI TULEE VOIDA HALUTESSA PITÄÄ 8 VIIKOSSA. Varsinkin kimpparoskisten omistajille tuo lyhyt 4 viikon
tyhjennysväli on aivan liian lyhyt.
Sekajätettä ei kerry millään edes puolta keräysastiaa ja lähes tyhjän jätesäiliön hakemisesta tulee turhia kuluja
jäteyhtiölle.

Terveisin
 Sipoo
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: perjantai 18. maaliskuuta 2022 12.59
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Hei,

Luin läpi nuo uudet määräykset jätehuollon järjestämiseksi Porvoon alueella ja niihin liittyen haluaisin tuoda esille
pari asiaa, jotka ovat ristiriidassa (seka)jätteen muodostumisen ja kansalaisten tasavertaisen kohtelun kanssa.
Taloudessamme (omakotitalo, 2 aikuista + 2 lasta) on jätteiden kierrätykseen ja kompostointiin kiinnitetty paljon
huomiota ja taloudessa lajitellaan biojäte, pahvit, paperit, lasi, metalli sekä muovijäte. Biojäte kompostoidaan
omassa kompostorissa ja tämän ansiosta sekäjätteen tyhjennysväli on kasvatettu 6:n viikkoon. Käytössämme on
240L sekajätesäiliö, joka ei liene liian suuri, sillä taitaa olla yleisin astiakoko ja nykyisellä kuormituksella jopa tuo 6
viikkoa on liian pitkä tyhjennysväli tarpeisiimme ja olemmekin pohtineet tyhjennysvälin kasvattamista jopa 8:n
viikkoon, joka nykymääräysten mukaan olisi mahdollista.
Tästä syystä ehdotettu maksimissaan 4:n viikon tyhjennysväli sekajätteelle tarkoittaisi käytännössä
jätehuoltomaksujemme kaksinkertaistumista ja johtaisi kierrätysasteen merkittävään laskuun, koska jätteen
lajittelusta häviää taloudellinen kannustin. Lisäksi olemme investoineet vuonna 2020 Biolanin lämpöeristettyyn
kompostoriin sekä kahdelle astialle soveltuvaan roskakatokseen. Näiden investointien motiivina on ollut sekajätteen
osuuden pienentäminen ja jonkinlaisen investoinnin "takaisinmaksun" saaminen pienentyneen jätekuorman ja
alhaisempien jätemaksujen (vähemmän tyhjennyskertoja) kautta. Lisäksi syntyy vähemmän jätettä, joka tukee
kestävän kehityksen periaatteita ja auttaa omalta osalta jättämään lapsille hieman terveemmällä pohjalla olevan
maailman ja kulutuskäyttäytymisen mallin. Mielestäni kunnallisen jätehuollon tehtävä on tuottaa palvelut, jotka
johtavat syntyvän sekajätteen vähenemiseen, eikä niinkään maksimoida toiminnalla saatuja voittoja.
Tämä tyhjennysvälien pakkolyhennys aiheuttaa oman jätekuormansa vähentämiseksi työskennelleiden talouksien
kohdalla kohtuuttoman ja epäreilun vaikutuksen sekä pienentää halukkuutta toimia jätemäärän vähentämiseksi.
Lisäksi, ensimmäinen kierrätysjae, joka päätyy sekajätteeseen on muovijae.
Tällä hetkellä kansallisessa ja EU-tason päätöksenteossa muovijakeen saaminen kierrätyksen piiriin on asialistalla
erittäin korkealla ja kyseisen jakeen saaminen mahdollisimman "puhtaana" kierrätyslaitoksille on ensiarvoisen
tärkeää, jotta raaka-aine saadaan tehokkaasti ja pienellä CO2-jalanjäljellä kiertoon.

Edellä lueteltuihin syihin viitaten pyydän, että tulevaisuudessakin pidätte mahdollisuuden avoinna 6:n ja 8:n viikon
tyhjennysvälille, kun biojätteen kompostoinnista on huolehdittu asianmukaisesti. Lisäksi toivoisin parempia
mahdollisuuksia muovien kierrättämiseksi, nykyisellään vain pakkausmuovit kerätään ja niitäkin keräyspaikkoja on
melko harvassa.

Ystävällisin Terveisin
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: perjantai 18. maaliskuuta 2022 14.39
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Hei, pidän käsittämättömänä sitä asiaa että kunta voi määrätä kuka tyhjentää lietteet. Itse en ole antanut
kuntalaisena suostumustani tällaiseen törkeyteen. Pakotetaan kuntalaiset yhden toimijan mielivaltaiseen
hinnoitteluun.

 Otalampi
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: perjantai 18. maaliskuuta 2022 14.57
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Jätelautakunnalle:     Esim. Kiertokapulalla mahdollisuus käyttää alle 120 l

jäteastiaa

Aivan pelkän rahastuksen takiako  ujlk   on määrännyt, että PAKKO  olla kiinteistön todelliseen
tarpeeseen  katsoen  liian suuri jäteastia eli 140 l?

Esim.  Kiertokapulalla on 8 viikon tyhjennysväli kuivajätteelle.  Miksi teillä  ei ole vastaavaa?

Miten hyvitätte meille, jos   kiinteistön tarpeeseen jo muutenkin ylimitoitettu 140 l  jäteastiaa ei saada täyteen "uuden
pakkotyhjennysväliksi"  kaavailemanne 4 viikon aikana?  Täysin tyhjästä pelkän ilman rahtauksestako teille pitää
maksaa puolet jätemaksusta?  Nythän on meillä tilanne ollut se, että saadaksemme ison jäteastian täyteen,  olemme
joutuneet työtämään sinne metallia  ym. Siis aivan  sen takia, ettei tarvitsisi maksaa pelkästä ilman rahtauksesta.

Oletteko todella sitä mieltä, että
toimivaa käytäntöä vastaan laaditut rahastusmääräyksenne edistävät  ilmaston ja luonnon säästämistä, kun  isolla
jäteautolla ajetaan pikkuista hiekkatietä tarpeettomasti   ylihintaisen dieselin  kärytessä?

Haluamme  12 viikon tyhjennysvälin,  kompostoimme nytkin lämpökompostorilla,  lajittelemme muut.  Mikäli tämä ei
käy,  mahdollisuus käyttää  alle 120 l jäteastiaa.

Haluamme vastauksen tiedusteluumme.

Halkia 18.3.2022
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: perjantai 18. maaliskuuta 2022 18.35
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Meillä kompostoidaan kaikki biojäte. Roska-astian tyhjennysväli on 8 viikkoa ja se on ollut meillä jo 15 vuotta.
Meillä se toiminut hyvin emmekä ole valmiit lyhentämään sitä määräyksien takia 4 viikkoon! Ymmärrän
määräyksenne kaupungeissa ja taajama alueilla, mutta määräyksenne on aivan turhia taajaman ulkopuolella!  Miten
yksityinen voi kilpailuttaa itse jäteyrityksen? Tähän asti kilpailutuksen on tehnyt kunta ja hinnat vaan nousee ja
pienemmät jätehuoltoyhtiöt kaatuu!Lähetetty Windowsin Sähköpostiista
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: lauantai 19. maaliskuuta 2022 19.01
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Jokaisella taloudella tulee olla oikeus valita itse lietekuljettajansa, jos ei kuulu kunnallistekniikkaan. Kunta ei voi
taata halvinta hintaa ja yksityiset yritykset kunnassa kärsii.
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: sunnuntai 20. maaliskuuta 2022 12.08
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Ehdoton ei kunnan järjestämään lietekuljetuksiin, on jo RosknRollin kohdalla nähty kuinka huonosti he hoitavat
jätekuljetukset Otalammen alueella kun kilpailutus on viety tappiin. Ennemminkin kiinteistön omistajan on
pystyttävä todistamaan kuka hoitaa umpisäiliön tyhjennyksen ja että mahdollinen harmaavesisäiliö on tyhjennetty
vaadittavan 2 vuoden välein.
Kunnan järjestämästä lietemonopolista ei ole muuta kuin haittaa kun kiireellisissä jätekaivon
tyhjennystilanteissa kaivoa ei kuitenkaan saada nopeasti tyhjäksi. Normi markkinatilanteessa asiakkaalla on sentään
vaihtoehtoja mistä kysyä jos tulee kiire tyhjennyksen kanssa

Kompostiedot kunnilla pitäisi jo olla RosknRollin toimesta

t
 Otalampi
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: sunnuntai 20. maaliskuuta 2022 12.31
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Ehdotettu sekajäteastioiden tyhjennysvälin lyhentäminen kahteen viikkoon ilman biojätteiden erilliskeräystä tai
kompostointia, ei ole millään tavalla kestävää kehitystä. Mikäli tähän päädytään, eivät ihmiset rupea isossa
mittakaavassa kompostoimaan tai erilliskeräämään biojätteitä. Nykyinen neljän viikon tyhjennysväli ohjaa jo
itsessään ihmisiä miettimään jätteensä määrää, ehdotettu kahden viikon tyhjennysväli vain lisää jätteen määrää,
kun siitä ei enää tarvitse välittää. Tällaisilla toimilla hoidetaan oiretta, eikä syytä. Pitäisi ohjata pienempään jätteen
määrään, ei useampiin tyhjennyksiin marginaaliseen biojätteen keräykseen vetoamalla. Lisääntynyttä rekkarallia
haja-asutusalueilla ei pystytä mitenkään, eikä ehkä koskaan, kompensoimaan biojätteillä. Tämä näyttäytyy
näennäisenä ja hyödyttömänä viherpesuna, josta hyötyvät todellisuudessa ainoastaan jäteyhtiöt, kun ne saavat lisää
liiketoimintaa. Jätteiden lajittelu tulee tällaisilla päätöksillä ainoastaan vähentymään, kun jatkossa omassa
sekajäteastiassa on aina tilaa.

Sipoo
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: sunnuntai 20. maaliskuuta 2022 15.34
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Hei!
Omakotiasujana hankimme kompostointiastian pihallemme.

En pidä järkevänä ilmoittaa siitä 5 vuoden välein.
Jos se on kerran ilmoitettu, niin mihin perustuu tämä ilmoitusvelvollisuus, ei ole mitään järkeä.

Kun sellainen isompi kompostori pihallemme hankitaan, niin se pysyy siinä, eikä sitä siitä enää poisteta.

Kahden hengen talous
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: maanantai 21. maaliskuuta 2022 20.54
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Hei,
Olen kompostoinut meidän biojätteet jo yli 20v ajan. Kompostointi on aikaa vievää ja ei halpaa, mutta teen sen
mielellään ilmaston vuoksi. On ollut hienoa että sekajätteen tyhjennys on saanut tehdä 6 viikon välein, koska se
riittää hyvin meille ja siinä säästää vähän. Nyt ihmettelen miksi meitä pitää "rangaista" vaatimalla tyhjennys 4 viikon
välein, eli enemmän kustannuksia? Ainakin niin tuossa lukee.
Muut kierrätysjätteet vien aina helposti kauppareissun yhteydessä, enkä halua megakokoista monilokerojäteasiaa
pihalle.

Lisäksi kysyisin pitääkö tehdä uusi kompostointiilmoitus, vaikka tein sen pari vuotta sitten kun muutin tuo
tyhjennysväli 6 vkon väliseksi? Jos pitää olisi hienoa jos pääsee tekemään sen korjootumalla omalle tilille vaan
tarkistamaan se vanha, eikä tarvitse uudestaan miettiä minkäkokoisia kompostoreita on.

Hienoa että kehitätte! Kaikille kompostointi pakolliseksi kiitos

Terv.

Porvoo
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: tiistai 22. maaliskuuta 2022 6.51
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Hei,
Olemme omakotiasujia ja täällä Porvoossa olemme jo vuosia kompostoineet biojätteet puutarhakäyttöön ja olemme
tällä tavoin saaneet sekajäteastian tyhjennysväliksi alueellamme 6 viikoksi. Käytössämme on myös monilokerokeräys
(metalli/lasi/muovi/kartonki), tyhjennysväli 4 viikkoa ja tämän lisäksi kierrätämme mm. paristot, lehdet/paperin,
vaatteet jne. (viemme itse paikalliseen keräyspisteisiin). Lisäksi ongelmajätteet ja isommat jätteet (esim. käytöstä
poistetut rikkinäiset huonekalut tai keittiövälineet) viemme itse paikalliselle jäteasemalle, kuten myös mm. puhtaat,
mutta rikkinäiset/käytöstä poistettavat tekstiilit lumppukeräykseen.

Tästä 6 viikon tyhjennysvälistä olimme itse toivoneet Porvoossa aloitetun lumppukeräyksen myötä pääsevämme
pidempään, vähintään 8 viikon tyhjennysvälin, sillä kun kaikki muutkin jätteet kierrätetään, ei sinne sekajätteeseen
ihan hirveästi mitään tule. Tälläkin hetkellä sekajäteastiamme on lähes jokaisella tyhjennyskerralla korkeintaan
puolillaan.

Nyt uusissa jätehuoltomääräyksissä sekajätteen tyhjennysväliksi on ehdotettu vain 4 viikkoa, jos biojäte
erilliskerätään tai kompostoidaan. Edellä kertomani valossa emme tätä voi kannattaa, vaan
pikemminkin tyhjennysvälin tulisi olla pidempi. Tämä tukisi myös ilmastoystävällistä näkökulmaa, kun jäteautojen ei
tarvitsisi niin usein käydä täällä haja-asutusalueella. Sekajätteen tyhjennysvälin lyhentyessä nykyisestä myös
jätehuollon kulut nousevat jätemaksujen osalta, sekajätteen jätemaksuhan taitaa olla sitä kalleinta sorttia...

Ystävällisesti

Porvoo
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: tiistai 22. maaliskuuta 2022 11.31
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Sekajätetyhjennysten muutos

No heipä hei,

Viitaten uutiseen Uusimaassa 21.3.2022 voinen ilmoittaa, että tällä hetkellä tyhjennusvälimme on 8 viikkoa. Eikä
jäteastiamme ole koskaan edes täysi, johtuen n. 99% kierrätyksestämme ja kompostoinnista. Jos tyhjennysväli
muuttuu 4 viikkoon, meidän on turha enää nähdä vaivaa kierrättämällä, vaan kaikki menee siitä lähtien
sekajätteeseen.

  Koskenkylän saha
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: keskiviikko 23. maaliskuuta 2022 7.34
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: RE: Mielipide jätehuoltomääräyksistä
Liitteet: Uudenmaan jätelautakunta mielipide jätehuoltomääräyksistä 22.3.22.odt

Hei

Edellisestä viestistä uupui liite. Ohessa liite. Toivottavasti pysynee mukana.

t. 

From: 
Sent: 23 March 2022 07:16
To: 'ujlk@ujlk.fi' <ujlk@ujlk.fi>
Subject: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Hei

Ohessa mielipiteeni muutosesitykseen  jätehuoltomääräyksistä.

t. 
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     MIELIPIDE 
   22.3.2022 

 Vihti 

 

Uudenmaan jätelautakunta 
Munkkaanmäki 51 
08500 LOHJA 
 

 

MIELIPIDE JÄTEHUOLTOMÄÄRÄYKSISTÄ 

 

Uudenmaan jätelautakunta on valmistellut muutoksia jätehuoltomääräyksiin Uudenmaan jätelautakunnan 

hyväksyttäväksi. Haja-asutusalueella asuvana kiinteistönomistajana tuonen esille mielipiteeni koskien 

keskitettyä kunnan järjestämää lietekuljetusta ja järjestelmien kunnossapitoon liittyviin velvoitteisiin. 

Uusia vaatimuksia pidän erityisen kohtuuttomana vanhassa ja toimivassa ympäristössä. Kiinteistössäni on 

käytössä vuonna 2006 asennettu KWH Pipen toimittama Wehoputs 10- biologis-kemiallinen puhdistamo. 

Tähän puhdistamotyyppiin päädyin siitä syystä, että pidin Wehoputs-puhdistamoa ekologisena ns. 

lieteautovapaana puhdistamona, jossa puhdistamoliete päätyy lietepussiin ja liete voidaan kompostoida 

omalla pihamaalla ja jälkikompostoinnin jälkeen se voidaan levittää pihamaan kasvien juurille.  

Puhdistamon  normaalitoiminta ei vaadi lainkaan lieteauton  käyntiä pienentäen siten kiinteistön 

hiilijalanjälkeä. Toinen merkittävä tekijä oli rakennuspaikan maaperän kosteus  ja märkyys. Imeytys- ja 

suodatuskenttien toiminta näissä olosuhteissa on mahdotonta.  

Puhdistamon sijaintiin kiinteistön alueella määritteli vesikaivon paikka suojaetäisyyksineen ja viereisen 

kiinteistön puhdistamon ja vesikaivon sijainti. Näin ollen puhdistamon paikaksi määriteltiin kiinteistöllä 

syrjäinen paikka, minkä läheisyyteen ei lieteautolla pääse. Lieteautolla pääsee noin 40 metrin päähän 

puhdistamosta. Näin talviaikaan etäisyys puhdistamoon on vielä suurempi.  

Puhdistamon siirto kiinteistöllä lieteauton häiriöttömän käynnin kannalta ei ole mahdollista ilman 

kohtuuttomia kustannuksia. Puhdistamon siirto jälkikäteen aiheuttaa rakennetun ympäristön purkua ja 

suurena siirtoa rajoittavana tekijänä on vesikaivo suojavyöhykkeineen.  Mielestäni jälkijättöisesti kunnan 

rakennus- ja ympäristöviranomaisen hyväksymää ja kiinteistön omistajan toteuttamaa jätevesijärjestelmää 

ei mielestäni voi muuttaa muutoin kuin osapuolten välisellä yhteisellä sopimuksella. Mikäli muutosesitys 

jätehuoltomääräyksistä nähdään yleisellä tasolla tarpeellisena toteuttaa, niin vanhat ja rakennetut 

kiinteistöt tulee jättää niiden ulkopuolelle. Näissä kohteissa muutostyöt ovat usein vaiketa ja kallista 

toteuttaa. Määräykset voisivat tulla velvoittaviksi vain uusien rakennushankkeiden myötä. Tällöin 

muuttuneet määräykset pystytään huomioimaan jo suunnitteluvaiheessa. 

Muutosesityksessä on myös otettu kantaa puhdistamolietteen kompostointiin kiinteistöllä. 

Muutosesityksessä ei ole millään tavoin otettu huomioon kiinteistössä asuvien henkilöiden lukumäärä.  

Muutosesityksessä tulee ehdottomasti ottaa huomioon kiinteistössä asuvat henkilöt kuten se on huomioitu 

puhdistamon mitoituksessa. Ylijäämälietteen erilliskeräily on kohtuutonta, tehotonta ja ympäristöä 

kuormittavaa. 

Ilmoitusvelvollisuutta jätehuoltoviranomaisille pidän liian byrokraattisena toimenpiteenä. Viranomaisen 

tulee pystyä luottamaan kiinteistön omistajan omaan toimeliaisuuteen puhdistamon huollossa ja lietteiden 

asianmukaisessa käsittelyssä. Viranomaisen velvoite mielestäni on antaa suosituksia, toimintaohjeita ja 
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tehdä auditointikäyntejä  jätevesien käsittelyyn liittyvissä asioissa.  Näin on esim. kiinteistöni kohdalla 

tapahtunut toukokuussa 2013, jolloin todettiin järjestelmämme olevan asianmukaisessa kunnossa. 

 

Luotan ja uskon siihen, että viranomainen käyttää saamaansa valtaa harkinnanvaraisesti kansalaisen 

hyödyksi siltä osin kuin laki ja asetukset sen mahdollistavat. 

 

Ystävällisin terveisin  
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: torstai 24. maaliskuuta 2022 11.19
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Sekajätesäiliön tyhjennysväli

Hei, olemma kahden hengen eläkeläistalous Porvoon Hamarista. Asumme omakotitalossa. Hyödynnämme kaikki
mahdolliset kierrätystavat koska asuinalueellamme on siihen hyvät edellytykset. Biojätteen kompostoimme
lämpöeristetyssä kompostorissa ympärivuotisesti. Sekajätesäiliömme tyhjennys on tapahtunut 8 viikon välein jo
useamman vuoden ajan. Useimmiten jätesäiliömme ei täyty edes 8 viikossa, joten toivomme, että tyhjennysväliä ei
lyhennetä.

Terveisin 

 Hamari

Mielipide 16



1

Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: torstai 24. maaliskuuta 2022 19.19
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Kommentteja jätehuoltomääräyksien uudistamisesta

Haluan tuoda jätehuoltolautakunan tietoon seuraavat näkökannat ja muutosehdotukset jätehuoltomääräysten
uudistamisehdotukseen.

  14 § Kompostointi
Ehdotuksessa esitetän että kompostoinista tulee tehdä ilmoitus kuntaan kompostointia aloittaessa sekä
kompostoinnin päättyessä. Tämän lisäksi esitetään että ilmoitus kompostoinnista on uusittava viiden vuoden välein.
Tämä tarkoittaa käytännössä että iso osa talouksista, jossa on oma kompostointi, tulee ilmoittaa samat tiedot
uudestaan viiden vuoden välein. Ottaen huomioon jätelain tarkoitus ja tavoitteet, pidän ilmoituksen uusimista 5
vuoden välein tarpeettomana ja kohtuuttomana. Varsinkin koska kopostoinnin päättymisestä on joka tapauksesa
velvollisuus ilmoittaa, jolloin menettely vastaa tilannetta jossa housuissa käytettäisiin sekä henkseliä että vyötä. Tätä
määräysta ei oel erikseen perusteltu miksi se olisi tarpeellinen. Mikäli kyse on siitä että viranomainen haluaa
varmistua että esim menehtyneet henkilöt saadaan poistettua reksiteristä, on tämä väärä työkalu tähän
tarkoitukseen. Laki julkisen hallinnon tiedonhallinnasta (906/2019) 20§ määrätään että "jos viranomaisella on
oikeus saada toisen viranomaisen tietovarannosta tehtäviensä hoitamista varten tietoja luotettavasti ja
ajantasaisesti teknisen rajapinnan tai katseluyhteyden avulla, se ei saa vaatia asiakastaan esittämään tai
toimittamaan tällaista todistusta tai otetta, ellei se ole välttämätöntä asian selvittämiseksi." Lainsäätäjän
tarkoitus on tässä estää viranomaisia keräämästä samaa tietoa samalta asiakkailta useampaan kertaan,
jopa silloin kun tieto on annettu toiselle viranomaiselle. Koska määräyksessä on kyse ilmoituksesta eikä
määräaikaisesta luvasta, ei viranomainen voi asettaa ilmoitukselle voimassaoloaikaa, jonka jälkeen
ilmoitus olisi uusittava.
Esitän että ilmoituksen uusiminen 5 vuoden välein poistetaan määräyksestä.

  34 § Saostus- ja umpisäiliölietteen omatoiminen käsittely
Ehdotukseasa esitetään että saostussäiliön tai pienpuhdistamon lietesäiliön tai muun vastaavan säiliön lietteen voi
kompostoida kiinteistöllä 14 §:n mukaisesti, jos kiinteistöllä on käytössään vain kantovesi tai jos muodostuvan
lietteen määrä on vähäinen ja se on kiinteässä muodossa eikä sen käsittely kiinteistöllä aiheuta vaaraa tai haittaa
ympäristölle tai terveydelle. Lietteen määrän katsotaan olevan vähäinen, jos sitä syntyy vähemmän kuin 20 litraa
tyhjennyskertaa kohden ja vähemmän kuin 50 litraa vuodessa.
Osa käytössä olevista omakotitalojen pienpuhdistamoista ovat toiminnaltaan sellaisia jossa saostusliete kertyy
maatuvaan pussiin, joka on helppo kompostoida kotikompostorissa. Yksi tällainen pienpuhdistamo on esim
Wehoputs-6. Siinä oleva lietekori on tilavuudeltaan noin 40 -50 litraa ja talouden koosta riippuen on tyhjennysväli 2-
4 kertaa vuodessa. Ehdotuksessa esitetyn vähäisen lietteen raja ylittyy kyseisen pienpuhdistamon osalta tällöin, eikä
kyseistä pienpuhdistamoa voi tällöin käyttää valmistajan ohjeiden mukaisesti, Mikäli vähäisen lietteen määrää
omatoimisessa käsittelyssä ei nosteta järkevälle tasolle, joutuu tällaisten pienpuhdistamojen omistajat tilaamaan
loka-auton kiinteälle saostuslietteelle 2-4 kertaa vuodessa tai investoimaan uuteen jäteveden käsittelyratkaisuun.
Huomioiden jätelain tarkoitus ja tavoitteet, aiheuttaa tämä kyseisten pienpuhdistamojen omistajille kohtuuttomia
kustannuksia.
Esitän että vähäisen lietten määritelmä nostetaan 50 litraa/tyhjennyskerta ja vähemmän kuin 200 litraa vuodessa.

Kunnioittaen,

Puh: 
 TESJOKI
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: perjantai 25. maaliskuuta 2022 16.47
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Sekäjätteen tyhjennysväli 4 viikkoa on liian lyhyt.

 Askola
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: lauantai 26. maaliskuuta 2022 13.18
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Re: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

la 26.3.2022 klo 13.14 Bengt Weckman  kirjoitti:
Kahden hengen taloudessamme on nyt menossa ensimmäinen 8 viikon tyhjennysväli. Nyt 7 viikon kohdalla
jäteastiassa on vain yksi pussi sekajätettä ja toinen pussi lisää ennen tyhjennystä. Biojätteet kompostoidaan ja
kaikki muut kierrätetään.
8 viikon tyhjennysväli tuntuu sekin liioittelulta kohdallamme, mutta olkoon niin. Älkää vain missään nimessä
pakottako 4 viikon tyhjennysväliin. Tulee vain aiheettomia tyhjennyksiä laskun kera.

Terv. 
Sipoo
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: lauantai 26. maaliskuuta 2022 16.06
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: jätehuoltomääräysten luonnos

Mielipiteitä uusista jätehuoltomääräyksistä
- meillä on monilokerokeräys ja sekajäteastia, sekajäteastian tyhjennysväli on luvalla 8 viikkoa, astia ei tule
läheskään täyteen tuossa ajassa, jos sekajätteen tyhjennysväliä lyhennetään maksamme tyhjästä ja sitten
lopetamme monilokerokeräyssysteemin
- käytämme ulkohuussia (lukuunottamatta vieraat) joten WC-kaivo ei välttämättä täyty 2 vuodessa, kompostoimme
sekä ulkohuussin että talousjätteet 1000 litran lämpökompostorissa, käytämme kompostoituneen aineksen hyväksi,
ulkohuussissa eritellään kiinteä ja nestemäinen, luontoon ei valu mitään
- meitä on 2 henkilöä
- jos sekajätteen tyhjennysväli lyhenee, monilokerokeräyksen merkitys poistuu, ollaan menossa huonoon suuntaan
luontoa ajatellen
- turhat lisääntyvät kulut ja jäteautojen turha ajelu ei ole oikein
- tuntuu, että tehdään turhia kuluja, monilokerokeräys pitäisi saada toimimaan järkevästi kaikille
- WC-kaivojen tyhjennysväli riippuu tietysti perheen koosta, jos kaivossa on ylivuotoputki, vanhoissa ko. kaivoissa
taitaa aika usein olla, kahdessa vuodessa se valuu melkein aina luontoon
Ystäväällisin terveisin 
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Lähettäjä:                                               
Lähetetty:                                               sunnuntai 27. maaliskuuta 2022 13.46
Vastaanottaja:                                       Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe:                                                         Mielipide jätehuoltomääräyksiin
 
Haluan ilmaista mielipiteeni mahdolliesta tulevasta jätehuoltomääräyksestä koskien lokakaivon tyhjennyksiä.
Olen sitä mieltä että kansalaisella ja maksajalla täytyy olla oikeus valita itse lokakaivon tyhjennys firmansa. Uskon että jos muutos tulee se vaikeuttaa tyhjennyksiä
ja aivan varmasti emme saa samanlaista palvelua mikä nyt on tutun firman kanssa ollut vuosi kymmeniä. 
Halvalla ei koskaan saa hyvää ja nopeaa palvelua! 
 
Moni muu vastaava palvelu missä kilpailutus vaikuttaa on mennyt huonompaan suuntaan ja ostaja/maksaja kärsii.
 
Eli vastustan uuden muutoksen tuloa. 
 
T. 
Otalampi
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Lähettäjä:                                               
Lähetetty:                                               maanantai 28. maaliskuuta 2022 16.52
Vastaanottaja:                                       Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe:                                                         Mielipide
 

Sekajäte tyhjennysväli on minulla 4 viikkoa, eikä minulla ole kompostoria, enkä aio sitä hankkia. Asun yksin, olen eläkeläinen ja 1000€ eläkkeellä ei mitään
kompostoitavaa kerry, koska kaikki mitä pystyy ostamaan on syötävä. Sekajätteeseen ei kerry paljon mitään, säiliö puolillaan kun käyvät tyhjentämässä 4 viikon
välein. Nyt ovat vielä rikkoneet kannenkin, ensin puoliksi ja viime tyhjennyksessä kokonaan irti. Toivottavasti korjaavat pian, koska sehän korjaa joka rikkoo.
Minulla on umpisäiliö ja harmaavesi kaivo, koska täällä ei ole viemäröintiä. Umpisäiliö tyhjennetään kaksikertaa vuodessa, harmaavesi kerran vuodessa. Askolan
lokapojat on hoitanut asian todella hyvin ja kohtuudella 200€ vuodessa. Toivottavasti hinta ei muutu, jos pakotetaan ottamaan joku iso firma tyhjennykseen, en
halua olla kustantamassa kampaviineriä suurfirmojen johtaja palavereissa.
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Lähettäjä:                                               
Lähetetty:                                               maanantai 28. maaliskuuta 2022 17.49
Vastaanottaja:                                       Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe:                                                         Mielipide jätehuoltomääräyksistä
 
Mitä järkeä on puhua kompostoinnista, kun ajatellaan mitä kustannuksia siitä tulee talouksille, joilla jo nyt laitetaan kierrätettäviä biojätteitä roskiksiin todella
vähän. Ymmärrättekö että kompostorit ovat kalliita, tarvitaan käymisaineita ja lopullisella mullalla ei tee mitään. Pitää olla jotain järkevyyttä kuluttajien
kiusaamiselle. Pitää olla mahdollisuus 4 viikon tyhjennysväliin, ilman mitään kompostoria. Kumma että pitää jotain kermaviineriporukkaa rahoittaa ylimääräisillä
jätetyhjennyksillä.
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Lähettäjä:                                              
Lähetetty:                                               keskiviikko 30. maaliskuuta 2022 12.38
Vastaanottaja:                                       Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe:                                                         Mielipide jätehuoltomääräysten päivittämisestä
 
Hei,
 
"Porvoon ja Lohjan keskustaajamien, Vihdin Nummelan taajaman sekä Sipoon Nikkilän
ja Söderkullan taajamien kiinteistöille on edellä määrätyn lisäksi järjestettävä 45 §:ssä määrätyn 
aikataulun mukaisesti jäteastia:
• biojätteelle jokaisella kiinteistöllä, jolla on vähintään yksi (1) asuinhuoneisto.
Porvoon ja Lohjan keskustaajamat, Nummelan taajama Vihdissä sekä Nikkilän ja Söderkullan taaja-
mat Sipoossa ovat määritelty ajantasaisesti jätehuoltoviranomaisen nettisivuilla ujlk.fi. Alueiden 
määrittely tarkistetaan vuosittain."
 
Pientalokiinteistöille pitää olla tasavertaisuusperiaatteen mukaisesti sama raja kuin muillekin eli biojätteen erilliskeräilyvelvoite vain jos jätettä syntyy yli 10
kg/vko.
 
"Ilmoitus biojätteen kompostoinnista on uusittava jätehuoltoviranomaiselle viiden vuoden välein."
 
Turhaa byrokratiaa, ilmoitus on oikeasti tarpeellinen vain jos tulee muutoksia. Tähän on luotava ilmoituslomake asioinnin helpottamiseksi.
 
"Jäteastiat on pestävä vähintään kerran vuodessa. Biojäteastia on pestävä tarvittaessa, kuitenkin 
vähintään kaksi kertaa vuodessa."
 
Lisättävä kohta: Määrävälein tapahtuvasta keräysastioiden pesusta vastaa jätehuoltoyhtiö.
 

 Vihti

Mielipide 24

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fujlk.fi%2F&data=04%7C01%7Cujlk%40ujlk.fi%7C483ea24977bc4ee5057508da1230f4f9%7C37b1f694b3954b258ac571859b13e4c7%7C0%7C0%7C637842298731789824%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=0wKXRx7fDiLrJTCEOO6jKsVzJxVOvwLn89B7gASYrno%3D&reserved=0


Mielipide 25



Mielipide 25



Mielipide 25



1

Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: torstai 31. maaliskuuta 2022 19.00
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: jätehuoltomääräys

Oletteko ihan oikeasti kiinnostuneita mitä peetä me yksityishenkilöt laitamme roskiin?
Korttelikohtainen keräysjärjestelmä - maaseudulla sivupisteet ovat mielestäni toimineet hyvin miksi sitä
muuttamaan.

LIETEKULJETUKSEN kunnallistamista VASTUSTAN
jos kunta haluaa alkaa keräämään vessanituotteita niin tulkoot vaan mutta
en aio siitä maksaa kunnalle mitään vaan katson että se menee kiinteistöverotuksen alle.
Kunnossapito on jokaisen tavallisen mökinomistajan vastuulla sitä ei ole tarpeen määrätä millään lailla tai
velvoitteella kunnan taholta.
Eikö kunnassa ole enää muuta tekemistä kuin säätää turhanpäiväisiä uusia määräyksiä.
Haja-asutus asukkaat ovat muutenkin jo ahtaalla, ei ole valoja, kävelyteitä, tiet
routavaurioisia vuodesta toiseen, lumet aurataan viimeiseksi jne. Sitäkö te haluatte että me kaikki
muutamme kunnan vuokra-asuntoihin asumaan kunnan elätettäviksi.

Voitontavoittelu on kohtuuttoman röyhkeää taholtanne

Toistaiseksi olen luonnollinen järjissäni oleva kuntalainen enkä hyväksy tällaista
kyykyttämistä taholtanne.
Terveisin  Vihti

Mielipide 26



1

Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: maanantai 4. huhtikuuta 2022 12.08
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: palaute

Uudenmaan jätelautakunnalle. Miksi pitää väkisin hajottaa jo hyvin toimiva systeemi jätevesien kuljetuksessa?
Meillä Karkkilan  käy kerran vuodessa yksityinen jäteautoyritys tyhjentämässä umpikaivon ( 10000 l.), ja
homma toimii moitteettomasti. Teidän mielestänne nyt pitäisi kaikkien purkaa nykyiset jätekuljetuksiin liittyvät
sopimukset, ja hyväksyä ujlk:n taksat ja yksipuoliset sopimukset. Mielestäni olisi parempi pysytellä nykyisissä
jätehuollon määräyksissä koska tyjennykset toimivat moitteettomasti ja yksityisillä alan kuljetusliikkeilläkin olisi
töitä.

4.4.2022
Ystävällisin terveisin 
Karkkilan 
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: lauantai 9. huhtikuuta 2022 16.32
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Asiakasnumeromme on 
Askola  Monninkylä

Asukkaina kaksi 81 vuotiasta, aviopari. Nykyinen käytäntö sekajäteastian tyhjennysvälinä on ollut kesällä 4 viikkoa ja
talvella 6 viikkoa. Se on toiminut hyvin. Ei ole erikseen biokeräilyä.  Sakokaivot tyhjentää
alansa yrittäjä säännöllisesti kaksi kertaa vuodessa. Jäte viedään Porvoon puhdistuslaitokseen.  Meillä syntyy niin
vähän biojätettä, että se kompostori ei toimi. Lähinaapurimme on melkein samanikäinen, joten ei ole siitä
apua.  Haluamme laittaa sen vähäisen biojäteaineksen edelleen sekajätteisiin – nehän menee polttoon Kotkaan.
9.4.22     Ps. tyhjennykset kuljetuksineen ovat toimineet oikein hyvin ja raskas kalusto on
ajanut kelit huomioiden, rikkomatta teitä.
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: tiistai 12. huhtikuuta 2022 12.09
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Tervehdys!
Kun nyt siirrätte 2024 ainutlaatuisen määrän ammattitaitoa ja paikallistuntemusta lokakaivojen
tyhjennystä tarjoavien yksityisyrittäjien muodossa työttömiksi niin pitänette huolen siitä että toimeen
valittava urakoitsija EI ole samanlainen paska kuin nykyinen roska-astioiden tyhjentämisestä vastaava
nyrkkipaja. Ollaan asuttu yli 15 v Otalammella ja koskaan aiemmin ei ole tyhjennykset jääneet
viikkotolkulla väliin ja syyksi on selitetty "liukas" tie! Jumalauta jos maaseudulle tulee moista työtä
tekemään niin silloin pitää olla niin kalusto kuin kuskitkin ammattilaisia eikä tissiposkia jotka alottavat
valituksen keliolosuhteista heti jos maassa on pari senttiä lunta.
Meidän kotitiestä vastaa tiehoitokunta ja vakituinen ammattilainen joka on hoitanut tien kuntoon säällä
kuin säällä ennen kuin isompia valtateitä on edes aloitettu hoitamaan.
Eli jos paskakaivojen tyhjennykset alkavat tökkimään em. syistä niin voitte olla varmoja että ne sitten
tyhjennetään kuka minnekin, täällä on pystyttävä elämään minä vuodenaikana tahansa ilman että
keinotekoisesti heikennetään palvelutasoa valitsemalla halvin tarjous, kädettömin urakoitsija tai vedotaan
perusteettomasti keliolosuhteisiin.
Mainittakoon vielä talven 2021-22 aikana tapahtuneesta; täällä kävi ja pääsi kulkemaan ilman mitään
ongelmia niitten VIIKKOJEN aikana niin tukkirekkoja, yksityisiä lokakaivojen tyhjentäjiä ja postin ja muitten
jakeluautoja samaan aikaan kun Rosk'n'rollin aspan mukaan on "liian liukasta, kuski ei pääse perille".
Lopuksi: Hintataso EI saa nousta nykyisten palveluntarjoajien vastaavasta, ei senttiäkään!
Terveisin jätepalveluihin tyytymätön asukas Otalammelta
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: keskiviikko 13. huhtikuuta 2022 12.04
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä

Mielipiteemme jätehuoltomääräysten luonnoksen tyhjennysvälejä koskevasta
tekstistä:

Muutosehdotuksessa sanotaan: "Sekajäteastian tyhjennysväli saa jatkossa olla neljä viikkoa, jos
biojäte erilliskerätään tai kompostoidaan."

Toisessa kohdassa sanotaan kuitenkin: "Pisin mahdollinen tyhjennysväli on jatkossakin 8 viikkoa
ja mahdollista saada hakemuksesta, kun kaikki edellytykset siihen täyttyvät."

Huolestuttaa, säilyykö 8 viikon mahdollinen tyhjennysväli, jos tekstin muotoilu jää epäselväksi.
Lisäksi mielestämme olisi tärkeää, että 8 viikon tyhjennysväli tulisi kaikkien tietoon suoraan
ohjeissa eikä vasta lisäyksissä. Mm. Loviisan Sanomien uutisoinnissa mainittiin ainoastaan tuo 4
viikon maksimiväli.

Meillä on nykyään 8 viikkoa, eikä säiliö ole juuri koskaan yli puolillaan, sillä lajittelemme kaiken
tarkkaan ja pakkaamme tiukkaan. Tiheämpi pakollinen tyhjennysväli olisi täysin turha,
suorastaan järjetön.

Terveisin eläkeläiset

 Loviisa
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: keskiviikko 13. huhtikuuta 2022 12.44
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide jätehuoltomääräyksistä
Liitteet: Painorajoitus_liikennemerkki.jpg

Loka-autojen logistiikasta UJLKn uudistushankkeessa

Määräysluonnoksen

www.ujlk.fi/wp-content/uploads/2022/03/KUULUTUSLUONNOS-Jatehuoltomaaraykset-2022-1.pdf

33 § asettaa kiinteistönomistajille epäselvän laajaa infravelvoitetta yksityisteitä koskien, mutta ei sisällä mitään
johdonmukaista normitusta muun ohella tulevaa kilpailutusta varten.

Nykyisin hyvinkin luovat järjestelyt ovat kai toimineet - siirretään vaikkapa kuukausittain umpisäiliön varsin vajaa
sisältö ensin traktorin haarukassa pienehkössä säiliössä pellon yli.

Netistä löytyy verraten harvojen kuntien klassisia opastuksia, mutta esimerkiksi poimin pohjoisempaa seuraavan.
Hyvin nopean kyselykierrokseni tuloksena sain lisäksi yhdestä isosta firmasta tiedon, että on myös mahdollista
käyttää 60 metrin päästä imuletkua, mutta korkeuseromaksimi putoaa samalla 6 metriin.

Käynnistyykö mahdottoman runsas tietoimitusvyöry, jos massatuotantomääräysten piiriin siirtymään ja vuodenaikaa
takaamatta vaaditaan esimerkiksi kesämökkiläisiä, joilla on henkilöautokäytön rasiteteitä mm. 4 tonnin
kantavuuksin? Arvelen, ettei tulevassa kilpailutuksessa välttämättä edellytetä pienkalustoa tai muuta keksinnöllistä
tekniikkaa uuteen haasteeseen. Siksikin 33 § tulee täydentää kuntoon mahdollisimman hyvin nyt.

  

   vapaa-ajankiinteistönomistaja Pornaisissa

  ________

pelkosenniemi.fi/wp-content/uploads/2018/07/9-Jatevesiopas.pdf

sivu 9

Saostuskaivolietteen tyhjentäminen

Saostussäiliön viereen  tulee  päästä loka-autolla (imuletku noin 15  metriä  pitkä)  niin talvella kuin  kesälläkin
ja  tien tulee kestää loka-auton paino  (esim. 25 tonnia). Saostussäiliölle  vievän kulkutien puolelle ei ole
suositeltavaa laittaa istutuksia, sillä  ne vaurioituvat  mikäli  imuletku vedetään niiden päältä. Saostussäiliön pohjan
ja  loka-auton säiliön välinen korkeusero ei saa olla 8 metriä  enempää (nostokorkeus). WC- ja pesuvesille
rakennetut  saostuskaivot tulee  tyhjentää  1 – 2 kertaa vuodessa. Kaivot on tyhjennettävä ennen kuin
ensimmäiseen saostuskaivoon on kertynyt lietettä 10 cm  päähän poistoputken Thaaran  alareunasta.  Pesuvesille
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tarkoitetut saostuskaivot  on tyhjennettävä  vähintään kerran vuodessa. Tehdasvalmisteiden  jätevesijärjestelmien
saostuskaivojen tyhjennys on tehtävä laitetoimittajan ohjeiden mukaisesti.
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Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: keskiviikko 13. huhtikuuta 2022 13.44
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Mielipide  liete jätteenkuljetuksesta

Hei! Asun haja-asutus alueella ,minulla on neljä (4) sakokaivoo, minun kaivot on tyhjentänyt yksityinen maanviljelijä
,yrittäjä jo 30 v. Olen näin tukenut häntä yksityisyrittäjänä, joka näinä vaikeina aikoina on tosi tärkeää minulle ja
hänelle, olen saanut määritellä tyhjennys välit itse, koska olen 70v. eläkeläinen, niin minulla voi olla jopa 3 vuottakin
tyhjennys väli,vietän kuukausia ulkomailla, joten yksi ihminen ei paljon jätettä kerää kaivoon, en halua liittyä uuteen
keskitettyyn tyhjennykseen, se nostaa kustannuksia paljon ,olen tyytyväinen tähän ,että saan valita itse,kuka minun
kaivot tyhjentää. Terveisin Lohja   Puh. 
Lähetetty iPadista

Mielipide 34



1

Uudenmaan jätehuoltoviranomainen

Lähettäjä:
Lähetetty: keskiviikko 13. huhtikuuta 2022 21.53
Vastaanottaja: Uudenmaan jätehuoltoviranomainen
Aihe: Jätehuoltoasiat vihti, asukasmielipide

Terve!
Rosk n rollin hoitama jätehuolto on aivan retuperällä, niin toivomme hartaasti, ettei myös lokakaivojen tyhjennys siirry
myös jollekkin kunnan järjestämälle taholle, joka hoitaa asiat samalla tavalla kuin he.
Pikkaisen kun lunta tullut, niin roskiksia ei välillä tyhjennetä kuukauteen. Laskut kyllä rullaa normaaliin tapaan..
Sama jos tapahtuu lokakaivojen suhteen, täällähän hukutaan siihen itseensä.

Terv, erittäin pettyneet rosk n rollin asiakkaat

Lähetetty iPhonesta
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